
 
 
Kære Jørgen 
 
Du har den 20 marts stillet følgende spørgsmål til DSB-sagen. Herunder er spørgsmål med 
dertilhørende svar.   
 
 
  
Venlig hilsen 
  
Thomas Klint Martinsen 
Centerchef 
  
Center for By og Landskab 
Center for By og Landskab 
23 88 53 78 / 23 88 53 78  
Kære Torben og Kristian 
Tak for et informativt møde i går. Desværre har jeg fortsat en række spørgsmål, som jeg ikke nåede 
at 
stille, og som jeg håber at kunne få svar på: 
1. Er det korrekt at der allerede er ansøgt om aktindsigt i sagen? 
2.    Den 19. marts blev det oplyst at Forvaltningen havde møde med DSB "Ultimo 23". 

• Var der tale om eet eller flere møder og hvornår fandt dette/disse sted? 
• Kan jeg få den til mødevirksomheden tilknyttede elektroniske e-mail kommunikation at 
• se inkl. de tilknyttede filer (powerpoint, pdf, word el.lign.), som er udleveret eller sendt 
• til/fra kommunen fra/til DSB eller deres udpegede partner? 
• Foreligger der telefonnotater eller referat fra dette/disse møder og kan jeg få disse at se? 
• Hvornår i forløbet fra forvaltningens første møde med DSB i 2023 og frem til mødet den 1. 

marts blev borgmesteren orienteret om denne påtænkte placering ved Oppe Sundby af 
DSB anlægget? 
 

3.    Den 9. februar anmodede DSB om møde med borgmesteren jf. oplysning på mødet i går. Det 
må antages at denne anmodning er fremsendt pr. e-mail, SMS eller andet. 

• Kan jeg få den til dette møde tilknyttede elektroniske kommunikation at se inkl. De 
tilknyttede filer (powerpoint, pdf, word el.lign.), som er udleveret eller sendt til/fra 
kommunens forvaltning fra/til DSB eller deres udpegede partner? 

• Foreligger der telefonnotater eller referat fra dette møde og kan jeg få disse at se? 
 

4.    Den 29 februar kl 19:36. En bekymret borger henvender sig til undertegnede pr sms. Han 
skriver: “Hej Jørgen Jeg har ikke hørt fra dig endnu, men jeg håber at jeg hører fra dig senest i 
morgen formiddag, da jeg har noget vigtigt at spørge dig om. Jeg skal have møde med Bane 
Danmark i morgen aften, som vil købe al jorden herude. Jeg har nu efter mange år endelig nået at 
bo 2.5 år i mit drømmehus, og jeg vil ikke under nogen omstændigheder væk herfra. Alt det bøvl 
med bro, byggetilladelse mm. Vil man ødelægge denne del af Frederikssund med togvogne over 
det hele. Hvad med vandsalamaderen og frøen som er fredet. Samt vores rettigheder? Vil meget 
gerne høre fra dig når du har tid. 29. februar kl. 20:48: 
 
5.    På baggrund af henvendelsen skriver jeg følgende e-mail: "Kære Torben og Tina samt Kristian. 
Jeg er i dag blevet kontaktet af en ophidset borger som er blevet kontaktet af Banedanmark. 
Angiveligt skulle det dreje sig om ønske om ekspropriationer af hans og naboers ejendomme i 
området ved Fjordlandsvej (ved KPM broen) Har dette noget på sig og i bekræftende fald, vil jeg 
anmode om at byrådet snarest bliver orienteret om hvad der er op og ned i en sådan eventuel sag. 
Mvh Jørgen" 
 



6.    1. marts kl. 07:44: Torben skriver: ”Kære Jørgen. Tak for din mail. Kristian følger i første 
omgang op på, om sagen har noget på sig, og hvis det er tilfældet, udarbejdes en orientering, som 
lægges i Prepare. Venlig hilsen Torben Kjærgaard” 
 
7.    Hvornår forventes denne orientering i Prepare? 
 
8.    Den 1. marts kl. ca. 09:00 har DSB et møde med borgmesteren. 
 
9.    Den 4. marts kl. 18:03: Borgmesteren sender en kort mail til byrådet om henvendelsen fra DSB. 
Heri nævnes ikke hvor i Frederikssund anlægget tænkes placeret. På dette tidspunkt er det alene 
de  byrådsmedlemmer, som er blevet kontaktet af borgerne, som ved hvilket område der er tale 
om. 

• Hvilke filer, notater, udskrifter eller billeder forelå der som baggrund for borgmesterens 
udarbejdelse af denne orienteringsmail til byrådet? 

• Hvorfor beskrives det ikke i denne e-mail, hvor i Frederikssund DSB anlægget påtænkes 
placeret? 
 

10.    Den 5. marts kl. kl 11:07. Niels Martin Viuf skriver i en e-mail til byrådet: ”Kære alle. Jeg 
syntes placeringen langs Marbækvej er meget uheldig. Dette areal grænser direkte op til et 
boligkvarter. Placering af 25.000 m2 værksteder og talrige rangerspor vil gøre det til et 
industriområde, som også vil være forfærdeligt at kigge på, når man kører over broen. Venlig 
hilsen Niels Martin Viuff” 
 
11.    Den 5. marts kl. 13:47: borgmesteren skriver e-mail til byrådet: ”Kære alle. Kunne vi ikke lige 
blive enige om, at få fakta på bordet før end vi tager stilling, oprette FB -sider, begynder at 
diskuterer pr. mail, starte en folkestemning osv. osv.? Jeg vil allersnarest få DSB til at komme til et 
temamøde, så vi kan få mere af vide. Venlig hilsen Tina” 
 

• Hvilke årsager ligger til grund for at det på dette ret fremskredne tidspunkt af sagsforløbet 
skønnes betimeligt fortsat ikke at bekræfte den angivne placering af anlægget for resten af 
byrådet, som jo ikke kan vide noget om denne, medmindre de har fået henvendelse fra 
borgerne? 
 

12.    Den 8. marts kl. 10:16. Jørgen Bech svarer i samme tråd: ”Kære Tina. Jeg er enig med Niels 
Martin og ser meget frem til et sådant DSB temamøde. I mellemtiden, kunne vi så ikke få de 
dokumenter om projektet at se, som DSB/Banedanmark måtte have udleveret på jeres møde 
sidste fredag? Mvh Jørgen” Denne mail svares der aldrig på. 
 
13.    Den 8. marts kl. 14:47: Borgmesteren skriver e-mail til byrådet om temamøde med DSB den 
19. marts samt adviserer at der forud for dette vil blive sendt en redegørelse. 
 
14.    Den 13. marts kl. 13:21: Kristian Nabe fremsender to dokumenter fra DSB, heri en 
redegørelse samt en projekttegning med anlæggets præcise placering med værksted og 
baneanlæg m.v. 

• Er det første gang forvaltningen bliver bekendt med denne fremsendte projekttegning eller 
andre tilsvarende tegninger over projektets og dets placering? 

• Baggrunden for byrådets kendskab til det påtænkte anlæg og dettes placering var direkte 
affødt af borgernes henvendelser. Hvornår var det ellers planen at orientere byrådet om 
projektet og den påtænkte placering af anlægget? 

• Hvilken tidsplan for den videre proces blev aftalt med DSB på mødet med borgmesteren 
den 1. marts og kan jeg få denne at se? 



• DSB gav på mødet den 19. marts tydeligt udtryk for at Frederikssund var deres foretrukne 
placering. Blev dette også meddelt på de øvrige møder, som har været afholdt med DSB og 
i givet fald på hvilke? 

 
Med venlig hilsen 
Jørgen 
 
 
Svar til Jørgen Bech 
Kære Jørgen 
 
Du har fået udleveret de dokumenter og den kommunikation, der er foregået i Frederikssund Kommune 
om DSB projektet. Den dokumentation du søger er i udleverede. 
 
I forhold til hvor mange aktindsigter, der er søgt om på projektet, så er der pr. 10. april 2024 søgt 7 
aktindsigter af både borgere og virksomheder. 
 
Der er pr. 10. april 2024 afholdt følgende møder: 

• januar - møde mellem DSB og administrative medarbejdere i Frederikssund Kommune. Der er ikke 
referat eller notat fra mødet.1. marts - møde mellem DSB, borgmesteren og den tekniske direktør. 
Der findes en præsentation fra mødet. Der er ikke et referat fra mødet.19. marts – temamøde med 
Byrådet og DSB8. april – møde mellem DSB, borgmesteren, kommunaldirektøren, den tekniske 
direktør og centerchefen for By og Landskab. Der er beslutningsreferat samt redegørelse for 
undersøgte alternativer pba. mødet. 

 
Dokumentationen du søger fra møderne findes i udleverede materiale. 
 
Materiale fra DSB kan tilgås fra Prepare. 
 
Borgmesterens mail til byrådet fra 4. marts2024 bygger på mødet afholdt 1. marts samt præsentationen fra 
mødet. Den af DSB påtænkte placering beskrives ikke, da der på dette tidspunkt ikke ligger en decideret 
ansøgning fra DSB med en konkret projektbeskrivelse. Der var og er stadig ikke foregået en administrativ 
sagsbehandling af projektet. Dertil var der e et ønske om, at DSB selv kom og fremlagde projektet. 
 
Administrationen bliver på mødet den 5. januar præsenteret for DSBs foreløbige planer og placeringen som 
DSB ser ind i. DSB har flere placeringer i hovedstadsområdet i spil. 
 
Planen var på det tidspunkt, at byrådet skulle præsenteres for DSBs planer efter projektet havde været 
administrativt bearbejdet, hvilket det ikke har på nuværende tidspunkt. 
 
Der blev ikke aftalt en tidsplan for den videre proces på mødet 1. marts. 
 
 
 
  
Venlig hilsen 
  
Charlotte Scheel 
Afdelingsleder 
  
Center for By og Landskab 
Plan og Erhverv 
51 71 76 59 / 51 71 76 59  
 
 


